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Advies BAO-Z van 24 augustus 2020

en koppelen mondeling terug uit het OMT-Z.

Het OMT-Z advies is op 24 augustus naar de ministeries van VWS en LNV gestuurd. Op het

moment van het OMT-Z overleg waren er 36 besmette nertsen bedrijven op, op 24 augustus is het

aantal toegenomen tot 40.

Terugblik op het advies van 17 juli jl

In het advies van 17 juli werd, behalve een nertsen- en mestvervoersverbod, een verscherpte

hygiéneprotocol, bezoekersverbod, verplichting t.a.v. huisdieren en het traceren van

medewerkers, ook geadviseerd preventief te ruimen als na half augustus nog besmettingen
zouden plaatsvinden op nertsenbedrijven.

Wat is het oordeel over de situatie wat betreft de besmettingen bij nertsen sinds het

vorige advies van 17 juli 2020? Is er meer inzicht in de infectiebronnen van de besmette

bedrijven en de verspreidingsroutes? Zo ja, welke mogelijkheden zijn er om die routes

te couperen?
De besmettingen zijn doorgegaan, ondanks de genomen maatregelen. Aan de hand van de

virussequentie kan worden vastgesteld dat van de tot nu toe geconstateerde 5 sequenties, er 3

circuleren in meerdere bedrijven (in iig Noord Limburg, Noord Brabant en ook in Gelderland, deze

laatste was terug te traceren naar een bedrijf in Noord-Brabant). Aan de hand van de resultaten

tot nu toe blijkt de besmettingsroute via de mens de meest waarschijnlijke. De verplichte

registratie van medewerkers en bezoek wordt onvoldoende nageleefd wat maakt dat het overzicht

van mogelijke uitwisselingen/contacten van mensen/bedrijven niet goed in beeld is.

Het feit dat er clusters van besmettingen zijn geconstateerd (aan de hand van gedeelde
virussequenties door verschillende bedrijven) bevestigt volgens het OMT-Z dat er reservoirvorming
kan zijn in de nertsenhouderij. Bovendien ligt het risico om op een besmet nertsenbedrijf
geinfecteerd te worden hoger dan bij andere blootstellingsroutes aan het virus, zelfs hoger dan bij
een besmetting inde gezinssituatie.
Het OMT-2Z acht dat de kans op infectie vanuit nertsen voor mensen woonachtig buiten de

nertsenbedrijven momenteel verwaarloosbaar ten opzichte van de kans op infectie van mens-op-

mens in de bevolking. Erasmus MC heeft gemeld dat er mogelijk nu wel aanwijzingen zijn voor

verspreiding vanuit een bedrijf naar de omgeving. Dit moet echter nog bevestigd worden. De kans

op besmetting blijft bestaan en blijft in de toekomst ook.

Hoe groot is het risico voor de volksgezondheid door met SARS-CoV-2 besmette

bedrijven? Kunt u dit onderbouwen, rekening houden met de huidige situatie van de

humane epidemie?
Welke maatregelen kunnen de risico's voor de volksgezondheid te verkleinen?

Het OMT-Z heeft kennis genomen van een inschatting van de tijd dat het in beslag zou nemen,

namelijk minstens een half jaar.

De preferentiestrategie die het OMT-Z adviseert is om het risico op reservoirvorming, en daarmee

aanhoudende introductie naar de humane populatie te voorkémen, door:

+ versterkte screening van bedrijven in combinatie met beter management van personeel

(koppeling medewerkers aan bedrijven, registratie persoonsgegevens en testen na blootstelling
en bij klachten),

« continuering van het ruimen van besmette bedrijven,
« stoppen van alle bedrijven na het pelzen aan het einde van dit jaar.

Is het opportuun om per regio maatwerk te leveren wat betreft maatregelen?

Het OMT-Z ziet geen principiéle reden dat besmetting vanuit de mens van nertsen die gehouden
worden in nertsenbedrijven in andere regio’s niet zal optreden. Daarom adviseert het OMT-Z om

bovengenoemde maatregelen voor alle nertsenbedrijven in Nederland te nemen.
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De aanwezige bestuurders uit de sector kunnen zich vinden in het OMT-Z advies van 20 augustus

jl.. Zij zouden graag beter inzicht willen in de besmettingsroutes en zij hebben behoefte aan een

snelle en zorgvuldige besluitvorming mbt de stoppersregeling.

De bestuurlijke partners kunnen zich vinden in het OMT-Z advies van 20 augustusjl.mede gelet

op snelheid van ruimingen. Zij adviseren om de registratie van medewerkers/bezoekers op de

nertsenbedrijven aan te scherpen en uitwisseling van medewerkers naar andere bedrijven te

voorkomen. Zij spreken hun zorg uit over het meewerken aan registratie met oog op sluitend

krijgen van BCO. Ook bevelen zij aan om de rol van arbeidsmigranten in de verspreiding van het

virus tussen de nertsenbedrijven en naar andere sectoren in een breder kader te plaatsen.
Tenslotte adviseren zij om een zorgvuldige regeling te treffen met de nertsensector t.b.v. het

stoppen per 1 januari 2021. Zij geven desgevraagd aan dat ook bij het uitblijven van een

stoppersregeling hun advies is om de nertsenhouderij te stoppen. De voorzitter van het OMT-Z

geeft aan dat ruimen dan wenselijk is omdat de kans op reservoirvorming blijft bestaan en

daarmee ook de kans op besmetting naar de mens.
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